
Protokół Nr XLVI/14 

z sesji Rady Miasta Knurów 

odbytej w dniu 11.06.2014r. 

 

Ad.1  

Otwarcie sesji i sprawdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Jan Trzęsiok  
Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym /tekst 

jednolity Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm./ -  otwieram XLVI   sesję 

Rady Miasta Knurów.  

Na podstawie listy obecności obecnych na sesji jest 20 radnych wobec tego 

stwierdzam prawomocność obrad. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1500 w Ratuszu przy ul. Niepodległości 7 w Knurowie. 

Na ustawowy skład Rady 21 radnych obecnych było 20 radnych, co stanowi 95%. 

 

Radni nieobecni: 

1. Włodzimierz Gwiżdż. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Adam Rams – Prezydent Miasta, 

2. Barbara Zwierzyńska – Z-ca Prezydenta Miasta, 

3. Piotr Surówka – Z-ca Prezydenta Miasta, 

4. Krzysztof Grzelak – Skarbnik Miasta, 

5. Helena Słupik –Radca Prawny, 

6. Piotr Dudło – Sekretarz Miasta.  

 

Osoby delegowane z Urzędu Miasta do wzięcia udziału w sesji: 

1. Piotr Grzelak – Pełnomocnik ds. Promocji Zdrowia, 

2. Lidia Labocha – Kozar – Naczelnik Wydziału SDG, 

3. Krzysztof Stolarek – Dyrektor MOSiR, 
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4. Wojciech Świerkosz – Dyrektor MZJOś, 

5. Jerzy Kosowski – Dyrektor CK, 

6. Sonia Wolnica – Główny Księgowy, 

7. Mieczysław Kobylec – Dyrektor MZGLiA, 

8. Krzysztof Stryczek – Kierownik BWP, 

9. Danuta Gawrońska – Z-ca Dyrektora MOPS, 

10. Grażyna Szweda – Naczelnik Wydziału ZP, 

11. Barbara Erwin – Naczelnik Wydziału FB, 

12. Alicja Jureczko – Wyżgolik – BAiKW, 

13. Aleksandra Polywka – Naczelnik Wydziału FN, 

14. Adam Ostalecki – Naczelnik Wydziału SO, 

15. Mariusz Aleksiej – Naczelnik Wydziału GR, 

16. Anna Lewandowska – Naczelnik Wydziału GKRiOŚ, 

17. Barbara Bismor – Kierownik USC, 

18. Andrzej Daroń – Komendant SM, 

19. Elżbieta Piotrowska – Naczelnik Wydziału OR. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli:  

1. Izydor Golec – mieszkaniec, 

2. Aneta Nowak – Prezes Stowarzyszenia „Cztery Pory Roku”, 

3. Roman Matysik  - dziennikarz miastoknurow.pl.  

 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu.  

 
 
Ad. 2  

Przedstawienie porz ądku obrad. 

 

Przewodniczący Rady przedstawię porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Skrutacyjnej do obliczania wyników w trakcie 

głosowania. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
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5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta odbytej w dniu 16.04.2014r.  

6. Interpelacje radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje.  

8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności między sesjami. 

9. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Knurów obejmującego obszar 

położony w rejonie ulicy Przemysłowej, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do kapitału 

zakładowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością w Knurowie i objęcia w zamian udziałów, 

3) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXVII/416/12 Rady 

Miasta Knurów z dnia 19 grudnia 2012 r. w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

4) w sprawie zmiany uchwały Nr XI/164/11 Rady Miasta Knurów w sprawie 

uchwalenia Statutu Miejskiego Zespołu Gospodarki Lokalowej  i Administracji 

w Knurowie, 

5) w sprawie regulaminu targowiska miejskiego zlokalizowanego w Knurowie 

przy ul. Targowej 2, 

6) w sprawie zmiany budżetu Gminy Knurów na 2014 rok, 

7) w sprawie zmiany budżetu Gminy Knurów na 2014 rok, 

8) w sprawie zmiany budżetu Gminy Knurów na 2014 rok, 

9) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych niepublicznym 

przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego prowadzonych na 

terenie Gminy Knurów przez osoby prawne i fizyczne niezaliczone do sektora 

finansów publicznych oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji, 

10) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na pomoc w 

zakresie dożywiania w formie pomocy rzeczowej w postaci posiłku albo 

pomocy rzeczowej w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
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wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  na lata 2014 – 2020, 

11) w sprawie zmiany budżetu Gminy Knurów na 2014 rok, 

12) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Centrum Kultury w 

Knurowie za 2013 rok, 

13) w sprawie zmiany budżetu Gminy Knurów na 2014 rok, 

14) w sprawie zmiany budżetu Gminy Knurów na 2014 rok, 

15) w sprawie zmiany budżetu Gminy Knurów na 2014 rok, 

16) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/599/13 Rady Miasta Knurów z dnia 

18 grudnia 2013 r. w sprawie budżetu Gminy Knurów na  2014 rok z późn. 

zm., 

17) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Knurów. 

10. Rozpatrzenie sprawozdań i podjęcie uchwał w sprawie: rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Knurów za 

2013 rok oraz rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Knurów za 2013 r. oraz w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Knurów za rok 2013:  

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Knurów za 

2013 rok, informacji o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania 

finansowego za 2013 rok,  

2) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 rok wraz z informacją o 

stanie mienia komunalnego,  

3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, 

4) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Prezydentowi 

Miasta absolutorium za 2013 rok, 

5) dyskusja, 

6) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Knurów za 2013 rok oraz rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Knurów za 2013 r., 

7) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Knurów za rok 2013. 

11. Zapytania, wolne wnioski i informacje.  
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12. Zakończenie sesji. 

Czy w sprawie proponowanego porządku obrad ktoś pragnie zabrać głos ?  

 
Prezydent Miasta 

Wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 9 n/w projektów uchwał: 

• w sprawie przyjęcia do Komunikacyjnego Związku Komunalnego GOP 

w Katowicach Gminy Rudziniec oraz zmiany Statutu Związku – druk nr 20, 

• w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do kapitału 

zakładowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. 

w Knurowie i objęcia w zamian udziałów – druk nr 21, 

• w sprawie zmiany Statutu Komunikacyjnego Związku Komunalnego 

Górnośląskiego Okręgu Przemysłowego w Katowicach – druk nr 22, 

• w sprawie: utworzenia Zespołu Szkół nr 1 w Knurowie – druk nr 23. 

 

Z-ca Prezydenta P. Surówka  

W trybie pilnym wprowadzamy projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 

nr 1 w Knurowie. Wczoraj otrzymaliśmy informację z Kuratorium Oświaty o wydaniu 

pozytywnej opinii na temat połączenia MSP nr 9 z MG nr 3. Dlatego w trybie 

nadzwyczajnym prosimy o wprowadzenie tego projektu uchwały. W roku 2013 Rada 

Miasta podjęła uchwałę  intencyjną o utworzeniu Zespołu Szkół nr 1 w Knurowie po 

wcześniejszym zasięgnięciu pozytywnych opinii związków zawodowych 

funkcjonujących na terenie tychże placówek jak również grona pedagogicznego. Ta 

dokumentacja zgodnie z procedurą została przesłana do Kuratora, ale Kurator wydał 

negatywną opinię na temat połączenia. Od początku nie zgadzaliśmy się z 

argumentacją Kuratora, przepisy pozwalały na łączenie tego typu placówek w zespół 

szkół, co gwarantowane mieliśmy ustawowo. Prosiliśmy Radę o wyrażenie zgody na 

wniesienie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na skargę Kuratora co 

też niezwłocznie uczyniliśmy, bo 17 kwietnia taką uchwałę Rada Miasta podjęła i 

złożyliśmy tę skargę do WSA. Po pewnym czasie WSA oddalił skargę naszej gminy 

na opinię Kuratora stwierdzając, że Kurator miał podstawy do wydania takiej opinii, 

czyli nie podważył jego suwerenności. W konsekwencji tego nadal się z tym nie 

zgodziliśmy i wnieśliśmy kasację na skargę w WSA oraz opinię Kuratora do 

Najwyższego Sądu Administracyjnego. To trwało kilka miesięcy, bo musiało to 

przejść drogę administracyjną. 9 kwietnia nasza sprawa została rozpoznana przez 
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NSA. NSA podzielił naszą rację, oddalił opinię Kuratora, zobowiązał go do wydania 

ponownej opinii uwzględniając nasze argumenty. 2 czerwca ponownie wizytatorzy 

pojawili się w naszych placówkach, po raz kolejny sprawdzili budynki, argumentację 

którą zamieściliśmy w uzasadnieniu i Kurator wydał pozytywną opinię w tej sprawie. 

Straciliśmy półtora roku, raz była to niewystarczająca argumentacja a teraz okazała 

się argumentacją wystarczającą. Z tego miejsca chciałbym pogratulować MZJOś i 

obsłudze prawnej, która podeszła merytorycznie i ambicjonalnie do tej sprawy, była 

to walka z Kuratorium w słusznej sprawie.  Zwarzywszy na te aspekty chcielibyśmy 

podjąć tą uchwałę o powołaniu Zespołu Szkół nr 1 z dniem 1 września 2014 roku 

dlatego że jest już koniec roku szkolnego, chcemy uzyskać skład komisji 

konkursowej żeby przeprowadzić konkurs na dyrektora Zespołu Szkół nr 1 w 

Knurowie. Żeby to uczynić jesteśmy zobligowani pewnymi terminami i chcielibyśmy 

to zrobić najpóźniej w lipcu. Pragnę uspokoić, że funkcjonowanie obydwu placówek 

jest przygotowane do funkcjonowania od 1 września. Placówki będą zachowywały 

całkowitą odrębność, będzie odrębna suwerenna rada pedagogiczna, rada rodziców, 

myślę że rodzice, nauczyciele ani uczniowie nie odczują takiej zmiany tym bardziej, 

że Dyrektor MG nr 3 wybiera się na emeryturę, dlatego też znając plany dyrekcji 

zaproponowaliśmy tę formę połączenia.  

 

Radna T. Kocierz 

Proszę powiedzieć w skrócie co zyskujemy tworząc ten zespół ?  

 

Z-ca Prezydenta P. Surówka  

Powód był taki, że w tamtym czasie zbiegały nam się terminy konkursów w MSP nr 9 

i w MG nr 3, ale Dyrektor MG nr 3 przechodzi na emeryturę podjęliśmy takie 

działania i zaproponowaliśmy takie rozwiązania. Jeżeli chodzi o oszczędności to one 

są umowne, bo wiecie że 40% naszego budżetu jest przeznaczone na zadania 

oświatowe, ale opierając się na liczbach będzie to prawdopodobnie zaoszczędzone 

pół wakatu dyrektorskiego. Teraz mamy dwóch dyrektorów i dwóch zastępców a w 

przyszłości byłby to jeden dyrektor i dwóch zastępców. Mówiliśmy bardzo 

szczegółowo o usprawnieniu pracy, bo jak państwo wiecie gdy jest dwóch 

gospodarzy są dwie książki budowlane, przeglądy techniczne na pół, inwestycje na 

pół, podział i zagospodarowanie pracowników administracji i obsługi na pół i wiele 

takich rzeczy które na co dzień usprawni funkcjonowanie tej placówki przy 
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zachowaniu odrębności gron pedagogicznych, samorządów i rad rodziców. W dobie 

niżu demograficznego w szkołach wiąże się to również z usprawnieniem 

uzupełnienia etatów w placówkach, nie ma przenoszenia, jest to w jednym zbiorze, 

który można zagospodarować. 

 

Radna T. Kocierz 

Jakich negatywnych argumentów użył Kurator ?  

 

Z-ca Prezydenta P. Surówka 

Kurator nie odnosił się do merytorycznych argumentów, on cały czas mówił o tym, że 

w jednej placówce będą przebywały dzieci 6 letnie z 14 letnimi, przecież tak tam 

teraz jest i nic się nie zmieni, są ściany, są odrębne budynki. Jednak wiemy, że taką 

niepisaną przesłanką była inna polityka Ministerstwa, która szła w tym kierunku żeby 

tworzyć zespoły gimnazjalno – licealne co to też umarło śmiercią naturalną. Nic nie 

stało na przeszkodzie, przepisy pozwalały i nie było bardziej dokładnego i wyraźnego 

przypadku połączenia szkoły podstawowej i gimnazjum niż ten, jeden budynek, 

wszystko wspólne, wspólna baza i nie znajdowaliśmy przesłanek, którymi się Kurator 

kierował chyba, że z wyjątkiem o którym mówię „nie bo nie”.  

 

Za przyjęciem wniosku Prezydenta Miasta w powyższej sprawie głosowało 

19 radnych, 0 radnych głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 

(Obecnych na sali 19 radnych). 

 

Przewodniczący Rady 

Wnioskuję o nie odczytywanie treści uchwał.  

 

Za przyjęciem  wniosku Przewodniczącego w powyższej sprawie głosowało 

18 radnych, 0 radnych głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

(Obecnych na sali 19 radnych). 

 

Ad. 3  

Powołanie Komisji Skrutacyjnej do obliczania wynikó w w trakcie głosowania. 

 

Przewodniczący Rady do Komisji Skrutacyjnej zaproponował: 



 8 

- radnego Henryka Kurowskiego, który wyraził zgodę, 

- radnego Janusza Szydło, który wyraził zgodę, 

- radnego Wojciecha Kempę, który wyraził zgodę.  

 

Za powołaniem Komisji Skrutacyjnej w powyższym składzie głosowało 19 radnych, 

0 radnych głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych). 

Ad. 4  

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady do Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował: 

- radnego Joachima Machulika, który wyraził zgodę, 

- radnego Tomasza Rzepę, który wyraził zgodę, 

- radnego Eugeniusza Tymoszka, który wyraził zgodę.  

 

Za powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w powyższym składzie głosowało 

19 radnych, 0 radnych głosowało przeciw, 0  radnych wstrzymało się od głosu. 

(Obecnych na sali 19 radych). 

 

Ad. 5  

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta odbytej w dniu 16 .04.2014r.  

 

Przewodniczący Rady  

Protokół z sesji Rady Miasta odbytej w dniu 16.04.2014r.r. wyłożony był do wglądu w 

Biurze Rady Miasta. 

W związku z tym, że nie wniesiono żadnych  uwag protokół został przyjęty. 

 

Ad. 6  

Interpelacje radnych.  

 

Radny M. Gruszka 

 Remont ul. Koziełka, kiedy firma rozpoczyna tam prace?  

 Zapadlisko na ul. Sienkiewicza w pasie ruchu, jak wygląda sytuacja obecnie? 
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 Niekorzystne rozstrzygnięcie przetargu dot. remontu kręgu przy ul. 1 Maja, czy 

jest w dalszym ciągu brany pod uwagę remont tego kręgu?  

 

Radny J. Machulik 

 W związku z powstałą siłownią zewnętrzną przy ul. Ogana zmniejszyła się tam 

ilość urządzeń zabawowych dla dzieci, szczególnie zjeżdżalnia. Przy takiej pięknej 

pogodzie ten plac zabaw jest wskazany dla najmłodszych uczestników.  

 Znak D-40 na ul. Gen. J. Ziętka został przesunięty w połowę ulicy, w rejon 

bloku nr 12, jest to ruchliwa ulica, nie ma tam ścieżki rowerowej, proszę o ustawienie 

tego znaku na samym początku, jakie są decyzje w tej sprawie ? Ci którzy mieszkają 

przy samej ulicy uważają, że byłoby to dobre dla bezpieczeństwa.  

 Rodzice mają obawy, że ich dzieci nie znajdą miejsca w przedszkolach. Nie 

wiem co mam mieszkańcom odpowiadać.  

 

Radny P. Dulias 

Ponawiam moje wcześniejsze interpelacje, jedna z nich dotyczy zabudowania progu 

spowalniającego przy ul. Ułanów na wysokości sklepu DINO, interpelowałem w tej 

sprawie na poprzednich sesjach, ale do tej pory się nic nie dzieje.  

Kolejna sprawa dotyczy topoli rosnących naprzeciwko bloku nr 1 przy ul. Ułanów, 

proszę o sprawdzenie stanu tych drzew, podcięcie lub sprawdzenie, ponieważ 

mieszkańcy ciągle zwracają się do mnie w tej sprawie, iż uważają to za zagrożenie.  

 

Radny J. Furgoł 

Ostatnio wiele się mówi o industriadzie, o tej industriadzie mówi się również w 

naszych knurowskich mediach. Nie chciałbym dalej rozważać tego tematu, bo wiemy 

wszyscy o co w tym chodzi. Jednakże proponowałbym rozważyć następujący 

pomysł. Na różnych spotkaniach z przedstawicielami naszej Kopalni mówi się o 

likwidacji szybu Krywałd w ciągu półtora roku, czyli już niedługo. Ma zniknąć 

wszystko szyb Krywałd i cała infrastruktura otaczająca ten szyb. To co Kopalnia 

pragnie zrobić pod ziemią w to nie wnikam, bo niczego tutaj nie zmienimy, jednakże 

czy nie należałoby rozważyć przeprowadzenia rozmów z Kopalnią żeby wieżę szybu 

Krywałd jako element krajobrazu utrzymać. Zrobiło to ostatnio miasto Chorzów i dwa 

szyby w Świętochłowicach przekształcono na wieżę widokową. Kiedy się 

przyglądałem tej wieży szybowej w Krywałdzie, to widzę że istnieją tam schody ze 
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spoczynkowymi podestami, z poręczami więc nie powinno stanowić dużej trudności 

przystosowanie tego szybu do podziwiania krajobrazu. Na tej wieży można byłoby 

zabudować kamery monitorujące okoliczne lasy z czego strażacy mogliby korzystać 

jako wykrywanie zagrożeń pożarowych w lesie. Na takiej wieży można zamontować 

kamery i udostępnić internautom podziwianie krajobrazu istniejącego wokół. 

Proponuję się nad tym zastanowić i takie rozmowy przeprowadzić.  

 

Radny E. Szolc  

 Proszę o zamontowanie monitoringu w parku przy ul. Kopalnianej, jest kamera 

na rondzie Jana Pawła II, ale nie obejmuje tego terenu.  

 Proszę o zabudowanie na placu zabaw przy ul. Kopalnianej dodatkowej 

huśtawki dla małych dzieci. 

 

Radny M. Sanecznik 

 Kiedy planowane jest zakończenie inwestycji modernizacji gospodarki 

ściekowej na ul. Janty, Słoniny i przyległych ulic?  

 Proszę o informacje dotyczące zapadlisk na ul. Mickiewicza, bo pojawiają się 

coraz większe te zapadliska.  

 Proszę o informację w jakich programach unijnych obecnie uczestniczymy i do 

jakich się przygotowujemy ?  

 Na jakim etapie jest proces pozyskiwania ciężkiego wozu bojowego dla OSP ? 

Ostatnio mieliśmy taki bardzo nieprzyjemny incydent ze spaleniem mieszkania na III 

Kolonii i wiem, że były tam zawirowania dotyczące wyjazdu i powrotu sekcji, która 

była wysłana w tym czasie do wypadku na autostradzie A1. Wydaje mi się, że coraz 

częściej nasza PSP będzie wyjeżdżać na autostradę A1, ponieważ jest tam duży 

ruch i będzie coraz więcej wypadków. Wiem, bo dowiadywałem się, że Jednostka 

PSP to jest obsada 7 osób jeżeli będzie więcej niż jedno zdarzenie wtedy będzie 

trzeba zastosować pomoc naszych ratowników to będziemy mieli problem. Wiemy 

doskonale także o tym, że gdyby przyjechała nasza OSP do tego wypadku to mieliby 

problemy ze specjalistycznym sprzętem służącym do wchodzenia do pomieszczeń 

zadymionych, ponieważ oni nie potrafią tego na ten stary jelcz zamontować, bo 

muszą te sprzęty w jakiś specjalny sposób montować a to też jest czas. Powracam 

do meritum sprawy i pytam, czy nie warto byłoby w tej sytuacji rozważyć aby 

doinwestować naszych strażaków OSP Knurów i nie kupić nowego wozu bojowego. 
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Proszę o zwiększenie rozmów dotyczących pozyskania tego ciężkiego wozu 

bojowego  z PSP.  

 

Radny E. Tymoszek  

 Moja interpelacja dotyczy  rekultywacji terenu od strony wieżowców, zostało to 

zrobione, ale proszę o rozmowę z Kopalnią w sprawie ustawienia tam kilku ławeczek.  

 Druga interpelacja jest skierowana do Powiatu, proszę o zabudowanie kratki 

ściekowej między pierwszym wieżowcem a wiaduktem kolejowym. Sytuacja wygląda 

tak, że woda od drugiego wieżowca płynie pod wiadukt, nie ma na tym odcinku kratki 

ściekowej, zalewa kanalizację, z kanalizacji woda przedostaje się do piwnic 

wieżowców.  

 

Radny J. Szydło 

 Proszę o skoszenie trawy przy Al. Lipowej na terenie PEC-u.  

 

Ad. 7  

Odpowiedzi na interpelacje.  

 

Prezydent Miasta 

 Radny P. Dulias – próg spowalniający na ul. Ułanów, my wykonamy próg 

spowalniający na tej ulicy przy okazji robót związanych z budową miejsc postojowych 

przy rondzie. Myślę, że wkrótce ten postulat będzie załatwiony. 

 Radny J. Furgoł postuluje, by rozpocząć rozmowy z przedstawicielami 

górnictwa by docelowo przejąć, nabyć szyb Krywałd, wykorzystać go jako obiekt 

atrakcji miasta górniczego, wniosek bardzo interesujący, podejmiemy takie rozmowy. 

My już dotykamy spraw związanych z unowocześnianiem górnictwa, aby te rzeczy, 

które nie są przydatne, by jednak wykorzystać elementy na użytek przyszłych 

pokoleń. Takie rozmowy rozpoczniemy, sytuacja jest trochę skomplikowana, bo w 

trakcie jest sprzedaż Kopalni „Knurów – Szczygłowice” na rzecz Jastrzębskiej Spółki 

Węglowej. Rozpoznamy ten temat, a kiedy już będzie ustanowiony właściciel tego 

terenu i uprawniony do ewentualnych decyzji to sprawę postaramy się podjąć i 

zobaczymy z jakim skutkiem.  

 Radny E. Szolc – monitoring w parku przy ul. Kopalnianej, wniosek jak 

najbardziej słuszny, wiecie państwo, że na tej sali pada wiele propozycji różnych 
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części miasta, by jednak ten monitoring rozszerzać, wniosek radnego E. Szolca 

również wpisuje się w tą filozofię. Mamy 14 punktów monitoringu i myślę, że zostanie 

również objęty ten teren,  który jest wskazany przez radnego E. Szolca.  

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska 

 Radny M. Gruszka – temat ul. Koziełka, niestety opóźnia się wejście z 

robotami z tego względu, że wykonawca był zobowiązany przygotować projekt 

organizacji ruchu na czas budowy. Niestety ul. Koziełka krzyżuje się z drogą 

wojewódzką  opinia do projektu organizacji ruchu musi być wydana przez Urząd 

Marszałkowski. Urząd Marszałkowski trzyma to ustawowo, czyli 30 dni i wydaje 

opinię w ostatnim dniu, ponieważ mają tak dużo pracy. W związku z powyższym 

dlatego to tak długo trwało, ale w przyszłym tygodniu przekazujemy plac budowy i 

wykonawca zacznie tam lokować swoją bazę w celu rozpoczęcia prac.  

 Zapadlisko na ul. Sienkiewicza, byłam tam po ostatniej sesji i było tam jedno 

zapadlisko. W ramach gwarancji ma to usunąć firma, która robiła asfaltowanie 

ul. Sienkiewicza. Mam informację, że zostanie to zrobione w przyszłym tygodniu, 

natomiast zapadliska na ul. Mickiewicza, które zgłosił radny M. Sanecznik 

sprawdzimy, jaki powód jest tych zapadlisk. Wykonawcy w ramach gwarancji będą 

musieli to naprawić.  

 Remont kręgu przy ul. Maja, ogłoszony był przetarg na remont tego kręgu, 

wyszło to bardzo drogo, powyżej środków, które gmina posiadała. W związku z 

powyższym unieważniliśmy ten przetarg, został ogłoszony ponowny przetarg i znowu 

gmina miała zarezerwowane środki w wysokości 600 tys. zł natomiast pojawił się 

jeden wykonawca, złożona została jedna oferta i ta oferta opiewała na kwotę 920 tys. 

zł wiec uznaliśmy, że nie będziemy dokładać, nie rozstrzygamy przetargu i został 

przetarg unieważniony. Pojawiła się iskierka nadziei, że być może zrobimy ten 

remont z tego względu, że pojawiła się lista projektów, które mogą być 

dofinansowane w programie około turystycznym ze środków unijnych, nasz park 

został zgłoszony do dofinansowania w tym był plac zabaw i ten krąg. Jesteśmy na 

pierwszym miejscu na liście rezerwowej i jeżeli się wszystko poukłada, będą 

oszczędności to mamy szansę. Na tej podstawowej liście, która ma pewne 

dofinansowanie jest 20 gmin, więc pewnie oszczędności się pojawią i być może uda 

się zdobyć to dofinansowanie i przystąpimy do realizacji. Jeżeli będzie 

dofinansowanie to będziemy ogłaszać po raz kolejny przetarg i wtedy będziemy 
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prosić o podjęcie uchwały. Projekt placu zabaw i kręgu opiewał na ok.                               

1 mln. 500 tys. zł dofinansowanie 1 mln 274 tys. zł. Zobaczymy jak to wyjdzie, bo to 

są kwoty, o które wnioskowaliśmy składając dokumenty do Urzędu 

Marszałkowskiego. To nie jest jeszcze sprawa zamknięta. 

 Radny J. Machulik interpelacja dot. placu zabaw w parku przy ul. Ogana. 

Jedno z tych urządzeń zabawowych musiało zostać wymontowane żeby móc 

wybudować siłownię zewnętrzną, ale jest projekt, w to wolne miejsce między 

chodnikiem a siłownią był wkomponowany plac zabaw i ten plac zabaw lada moment 

będzie montowany. Przetarg został rozstrzygnięty, umowa została podpisana i 

myślę, że w lipcu pojawi się nowy plac zabaw z ciekawymi, nowymi urządzeniami i 

na pewno dzieci chętnie będą z niego korzystać. Ten plac zabaw był również we 

wniosku o dofinansowanie i nawet jeżeli go teraz zrealizujemy być może będą 

zrefinansowane koszty budowy.  

 Radny P. Dulias odnośnie topól, pracownicy Wydziału GKRiOŚ byli tam 

zobaczyć, do wycinki się nie nadają, ponieważ są to zdrowe topole, natomiast 

zostanie zrobiona przycinka. 

 `Radny E. Szolc – huśtawka w parku przy ul. Kopalnianej, od jakiegoś czasu 

zgłaszana jest ta interpelacja, natomiast chcę zwrócić uwagę, że żeby urządzenia 

zabawowe były bezpieczne muszą być zachowane pewne odległości. Przyjrzymy się 

temu ponownie. 

 Radny M. Sanecznik – asfalty na III Kolonii, z tych informacji, które posiadam 

w czerwcu zaczną się tam pierwsze remonty, może nie do końca czerwca wszystko 

zostanie zrobione. Myślę, że lada moment skończy się ta uciążliwość dla 

mieszkańców.  

 Zapadliska na drogach, odpowiedź jest taka sama jak dla radnego M. Gruszki.  

 Programy unijne. Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze żadnych programów 

unijnych. Przymierzamy się do pewnych projektów i do tego żeby składać wnioski, 

ale czy one wszystkie będą to trudno powiedzieć. RPO jeszcze nie zostało 

ostatecznie zatwierdzone a konkursy żadne nie zostały ogłoszone. To o czym 

wspomniałam – krąg jest z oszczędności z poprzedniego rozdziału unijnego. 

Szykujemy dokumentację pod kątem składania wniosków między innymi biorąc pod 

uwagę III Kolonię. To co będzie możliwe w ramach tych działań, które są 

zaproponowane w RPO będziemy się starali żeby w tym uczestniczyć. Trudno nie 

wykorzystać pieniędzy, które będą oferowane.  
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Radny M. Sanecznik 

Czy ta lista rezerwowa będzie realizowana jeszcze w tym roku ? 

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska 

Tak, w tym roku. 

 

Z-ca Prezydenta P. Surówka 

 Radny J. Machulik – rekrutacja do przedszkoli. Można by mówić godzinami o 

aspektach, które towarzyszą rekrutacji a w przeciągu ostatnich lat zainteresowanie 

przedszkolami jest coraz większe. Nasza gmina odpowiada na to zainteresowanie i 

na przestrzeni wielu lat otworzyliśmy kilkanaście nowych oddziałów przedszkolnych. 

Mam na myśli oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, przedszkolach 

łącznie z rozbudową przedszkola nr 13. Również złożyliśmy wniosek o 

dofinansowanie na rozbudowę przedszkola nr 2 na Osiedlu WP. Mam nadzieję, że 

po uzyskaniu tych pieniędzy przystąpimy do rozbudowy tej placówki o kolejne 

rozdziały. W ubiegłym roku sytuacja była w 100% zaspakajająca nasze potrzeby, 

gdyż dzięki państwa decyzji wszystkie dzieci 6 letnie trafiły do szkół podstawowych a 

tym samym otworzyliśmy sporo nowych oddziałów zerowych i w tamtym czasie 

odmłodziliśmy trochę przedszkolaków. Ten stan rzecz nie uległ zmianie z tą małą 

różnicą, że na to nakłada się jeszcze rekrutacja i udział 6 i 7 latków w klasach I to 

jest tak ruchome, że część tych oddziałów stała się z natury rzeczy klasami I od 

przyszłego roku szkolnego. Mnóstwo oboszczeń, które Ministerstwo postawiło nam w 

ostatnim czasie, nowe kryteria naboru do przedszkoli, ten nabór trwał od marca do 4 

czerwca bo dopiero po weryfikacji wszystkich nazwisk zostały ogłoszone listy dzieci 

przyjętych do przedszkola. Nie znamy jeszcze realnych liczb dzieci, które nie 

otrzymały statusu dziecka przyjętego do konkretnej placówki. W ubiegłym roku było 

bardzo dobrze, w tym roku mamy takie roczniki, które są bardziej liczne, ale 

demografia jest nieubłagalna. W tym roku mamy takie roczniki 4 latków w liczbie 482 

a już w roku 2013 to 400 urodzeń. Cały czas staramy się elastycznie reagować na to 

żeby wykorzystać maksymalnie te możliwości. Gdyby odwrócić rekrutację i żebyśmy 

wiedzieli zapotrzebowanie rodziców a potem rekrutowali mielibyśmy lepszy pogląd, 

ale zawsze to jest jedna wielka niewiadoma gdzie się dzieci porozkładają, ile będzie 

zainteresowanych. Na dzień dzisiejszy obowiązek wychowania przedszkolnego mają 

dzieci 5 i 6 letnie a 3 i 4 letnie dzieci nie mają tego obowiązku. Nie licząc oddziałów 
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zerowych w szkołach podstawowych, których jest około 13. Mamy przygotowane 

miejsca w przedszkolach publicznych i niepublicznych 1075 a populacja dzieci 3,4,5 

latków nie wszystkie są zainteresowane akcesem do przedszkoli to jest populacja 

1383, czyli różnica w przedszkolach publicznych i niepublicznych to jest 300 osób. 

Procentowo 100% mamy przyjętych dzieci 6 letnich, 100% dzieci 5 letnich, 70% 

dzieci 4 letnich i najmniej będzie przyjętych dzieci 3 letnich. Tak to już jest, że nie 

mamy możliwości dzieci 3 letnich ulokować w szkołach gdyż rodzice sobie tego nie 

życzą, a my już tam mamy dzieci 5 i 6 letnie, a nawet 4 letnie. Są jeszcze miejsca w 

przedszkolach niepublicznych jest ich 180 i tam na pewno zainteresowane osoby 

będą się ubiegały o te miejsca. Tak wygląda sytuacja i mogło się zdarzyć, że część 

dzieci nie została przyjęta co nie oznacza że tak będzie w przyszłym roku czy za dwa 

lata. W miarę możliwości staramy się te miejsca przygotowywać.  

 

Sekretarz Miasta P. Dudło 

 Radny M. Sanecznik w swojej interpelacji poruszył kilka wątków dotyczących 

OSP. Nie odniosę się jedynie do sytuacji na ul. Janty ze względu na dramatyczne 

okoliczności. Wóz bojowy - na tej sali ta kwestia była poruszana z udziałem 

Komendanta Przybylskiego i była jego deklaracja dotycząca przekazania sprzętu 

wycofywanego z PSP do jednostek OSP. Ta deklaracja została częściowo 

zrealizowana, myślę o przekazaniu lekkiego samochodu dla OSP w Szczygłowicach, 

druga część to była deklaracja Komendanta dotycząca przekazania dużego 

samochodu bojowego. Był samochód z przeznaczeniem dla OSP, ale w ubiegłym 

roku powstała nowa jednostka OSP na terenie powiatu gliwickiego i niestety ten 

samochód został przekazany do OSP w Brzezince. W tej sytuacji w dalszym ciągu 

czekamy na sprzęt z PSP. Pani Prezydent wspomniała o pracach z RPO. Nie 

chciałem o tym mówić, odpowiadając na konkretne pytanie radnego na jakim etapie 

jest stan pozyskania samochodu bojowego, bo na tyle jest ta sprawa niepewna, że 

nie można mówić w kategoriach przesądzonych. RPO był wiele razy modyfikowany, 

zmieniany, konsultowany i po tych wszystkich zmianach w dalszym ciągu utrzymuje 

się w nim pozycja dot. zakupu samochodu dla OSP. Jestem w kontakcie z 

Komendantem Wojewódzkim OSP i Urzędem Marszałkowskim i jest duże 

prawdopodobieństwo, że środki z RPO zostaną utrzymane z tym przeznaczeniem. 

Ze wstępnych informacji wynika, że środki te będą przekazane do jednostek 
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ratownictwa gaśniczego, że będziemy mogli  skorzystać z dofinansowania  z tego 

programu. Taka możliwość będzie we wrześniu, październiku.  

Drugi aspekt dotyczy doposażenia w sprzęt OSP w Knurowie. Jednostka OSP 

Knurów jest jednostką, która jest włączona do Krajowego Systemu Ratownictwa 

Gaśniczego.  Z tym wiążą się określone warunki, by w takim systemie się znaleźć. 

Jest wymagany określony sprzęt jakim jednostka ma dysponować. Dlatego nie mogę 

się zgodzić z radnym, że OPS jest niedoposażona i słabo wyszkolona. Jednostka 

dysponuje kompletnymi aparatami tlenowymi, sprzętem do ratownictwa 

technicznego, do ratownictwa w zdarzeniach komunikacyjnych. Ochotnicy są dobrze 

wyszkoleni i stale podwyższają kwalifikacje,  a jeżeli chodzi o możliwości przewozu 

tego sprzętu to nie jest tak, że tylko samochód ciężki jest przystosowany do 

przewozu tego rodzaju sprzętu. Przypominam, że OSP Knurów ma do dyspozycji w 

tej chwili trzy samochody. Nowy samochód tj. Fiat Scudo, Lublin i wspomniany już 

ciężki wóz.  

 

Naczelnik Wydziału UA K. Kostelecka 

Zmiana organizacji ruchu jest na etapie uzgodnienia w Wydziale GKRiOŚ, na etapie 

uzyskania pozytywnej opinii. Ten projekt organizacji ruchu wprowadza trzy 

zasadnicze zmiany, czyli ograniczenie prędkości na samym początku od 

ul. Szpitalnej do ul. Saperów, wprowadzony zostanie również znak poziomy D-10 i D-

6, oznaczone przejście dla pieszych na odcinku od wyjścia z INTERMARCHE przy 

ul. Sikorskiego. Jednocześnie został wprowadzony zakaz zatrzymywania się wzdłuż 

ul. Generała Ziętka od ul. Saperów do parkingu strzeżonego. Jak tylko otrzymamy 

opinię z Wydziału wystąpimy do Komendy Policji oraz Starostwa o zaakceptowanie 

tego projektu zmiany organizacji ruchu. Nie będzie przywróconego znaku D-40 z 

tego względu, że oznakowanie na dzień dzisiejszy jest w miarę dobre, jest chodnik 

wzdłuż tej ulicy, oddzielony psem zielonym więc jeżeli chodzi o bezpieczeństwo na 

pewno jest większe niż w innych rejonach miasta.  

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska  

 Radny E. Tymoszek pytał o ławki na zrekultywowanym terenie po byłym 

potoku wilczańskim. Jak państwo wiecie inwestorem i płatnikiem jest Kopalnia 

Szczygłowice i to ona prowadzi tą rekultywację. Nie pamiętam czy w projekcie te 

ławki były, więc być może jeszcze zostaną ustawione, jeżeli nie to zwrócimy się z 



 17 

prośbą, z propozycją żeby jakieś pojedyncze ławki tam zostały ustawione. Może 

Kopalnia się przychyli do naszej prośby.  

 

Ad. 9  

Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalno ści mi ędzy sesjami. 

 

Prezydent Miasta 

W okresie od 19.02.2014r. do 15.04.2014r. wydałem względnie wydano z mojego 

upoważnienia: 

112 Zarządzeń, w tym 51 Zarządzeń Kierownika Urzędu, 

1126 Decyzji, w tym z zakresu pracy Wydziału: 

- Finansów 826, 

- Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego 16, 

- Świadczeń Socjalnych i Działalności Gospodarczej 239, 

- Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 10, 

- Gospodarki Komunalnej, Restrukturyzacji i Ochrony Środowiska 31, 

- Urbanistyki, Architektury, Strategii Rozwoju Miasta i Spraw Lokalowych 4, 

142 Postanowienia, w tym z zakresu pracy Wydziału : 

- Finansów 123, 

- Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego 16, 

- Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 1, 

- Urbanistyki, Architektury, Strategii Rozwoju Miasta i Spraw Lokalowych 2. 

Z upoważnienia Prezydenta Miasta wydano również: 

19 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego,  

27 zaświadczeń o przeznaczeniu terenu w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

Wydano również: 

• 6 skierowań do zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego na rzecz 

gospodarstw domowych oczekujących na wykazach wynajmu lokali 

na rok 2013 i 2014., 

• 1 skierowanie do ponownego zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego, 

• 1 skierowanie z tytułu pierwszeństwa wynajmu zajmowanego lokalu po 

opuszczeniu przez najemcę,  
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• 2 skierowania do zawarcia na czas nieoznaczony umowy najmu zajmowanego 

lokalu,  

• 2 skierowania do zawarcia ponownej umowy najmu pomieszczenia 

tymczasowego, 

• 2 skierowania do zawarcia umowy najmu pomieszczenia tymczasowego na 

podstawie wyroku sądowego. 

Przygotowano dokumentację dowodową udziału gminy w 1 sprawie sądowej 

o nakaz opróżnienia lokalu mieszkalnego. 

Informuję również, że: 

Na koniec marca liczba osób bezrobotnych w Knurowie wynosiła: 

Ogółem: 1359 w tym liczba kobiet: 799  

Liczba osób bezrobotnych z prawem do zasiłku w Knurowie wynosi: 

Ogółem: 169 w tym liczba kobiet: 107 

Liczba osób bezrobotnych w powiecie gliwickim wynosi ogółem 3887 osób, co 

stanowi około 10 % stopy bezrobocia. 

 

W okresie międzysesyjnym brałem udział względnie delegowałem przedstawicieli w: 

22.02.2014r. zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ochotniczej Straży Pożarnej 

Knurów i Szczygłowice, (Piotr Dudło) 

03.03.2014 r. spotkaniu Prezydentów, Burmistrzów, Wójtów i Starostów gmin i 

powiatów członkowskich Śląskiego Związku Gmin i Powiatów z Parlamentarzystami z 

obszaru województwa śląskiego, 

13.03.2014 r. spotkaniu delegacji państw biorących udział w projekcie Comenius, 

(Piotr Surówka) 

19.03.2014 r. Gali Sportu i Kultury - uroczystości, podczas której nagrodzono 

wyróżniających się sportowców i artystów, 

21.03.2014 r. uroczystym podpisaniu umowy o współpracy między Concorią Knurów 

a Górnikiem Zabrze, dotyczącej projektu Piłkarskie Przedszkole, 

21-23.03.2014 r. turnieju piłkarskim miasta partnerskiego Svit, (Piotr Surówka), 

23.03.2014 r. Zimowych Mistrzostwach Śląska w Ratownictwie Wodnym,  

25.03.2014 r. konferencji „Wspomaganie w podejmowaniu decyzji na rzecz poprawy 

jakości powietrza i zdrowia na terenach zurbanizowanych”, (Barbara Zwierzyńska) 
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01.04.2014r. Międzynarodowym Kongresie Gospodarczym dotyczącym atrakcyjności 

województwa śląskiego, 

05.04.2014 oraz 12.04.2014 r. Turnieju Piłki Nożnej Halowej o Puchar Prezydenta 

Miasta Knurów, (Piotr Surówka), 

10.04.2014 r.: 

• konferencji dotyczącej pomocy rodzinie z dzieckiem autystycznym 

organizowanej z okazji Światowego Dnia Wiedzy o Autyzmie, (Piotr Surówka) 

• nadaniu Miejskiemu Przedszkolu nr 2 certyfikatu Śląskiej Sieci Szkół 

promujących zdrowie, (Piotr Surówka), 

• spotkaniu dotyczącym „Poprawy stanu bezpieczeństwa przeciwpowodziowego 

Województwa Śląskiego” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020. (Barbara Zwierzyńska). 

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska  

Informuję, że w okresie międzysesyjnym Komisja Przetargowa przy Urzędzie Miasta 

Knurów dokonała badania i oceny ofert złożonych do 9 postępowań o udzielenie 

zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego zakończonych 

wyborem Wykonawców. 

1. Przebudowa o świetlenia ulicznego wzdłu ż ul. Dworcowej w Knurowie na 

odcinku od ronda w rejonie dojazdu do autostrady A1  do skrzy żowania z 

ul. Wagow ą w ramach zadania Uzupełnienie o świetlenia w mie ście. 

Do ww. postępowania złożono 7 ofert. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

„TOM - ELEKTRO" Zakład Usług Elektrycznych z Jastrzębia Zdrój 

cena ofertowa: 58.500,01 zł. 

2. „Przebudowa ul. Reymonta w Knurowie” - I Etap. 

Do ww. postępowania złożono 7 ofert. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

EUROTECH Sp. z o. o. z Zabrza 

cena ofertowa: 313.821,24 zł. 

3. Zagospodarowanie terenów w rejonie ul. Generała Ziętka i ul. 26 Stycznia 

w Knurowie z przeznaczeniem pod budownictwo mieszka niowe w 

zakresie obejmuj ącym wykonanie o świetlenia i drogi gminnej ul. Letniej 

(Etap 5). 
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Do ww. postępowania złożono 7 ofert. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

Konsorcjum: Lider konsorcjum Zakład Usług Budowlanych MARBUD z Rybnika 

i Partner Konsorcjum Zakład Remontowo – Budowlany Kanalizacji i Odwadniania 

z Rybnika 

cena ofertowa: 449.130,81 zł. 

4. Remonty chodników na terenie miasta Knurów.  

Do ww. postępowania złożono 4 oferty. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

PPUH „APM” Spółka z o. o. z Rybnika 

cena ofertowa: 155.061,32 zł. 

Wartość nominalna umowy: 200.000,00 zł. 

5. Urządzenia bezpiecze ństwa, barierki, znaki drogowe pionowe i poziome - 

naprawa i wymiana na terenie miasta. 

Do ww. postępowania złożono 2 oferty. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

Firma Wielobranżowa „ZEBRA-MAX” z  Bytomia  

cena ofertowa: 29.778,30 zł. 

Wartość nominalna umowy: 50.000,00 zł. 

6. Budowa miejsc postojowych w rejonie kompleksu bo isk sportowych 

ORLIK 2012 w Knurowie – I Etap obejmuj ący budow ę miejsc 

postojowych w rejonie ul. Ułanóww Knurowie w ramach  zadania: 

Budowa miejsc postojowych na terenie miasta. 

Do ww. postępowania złożono 8 ofert. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

PPUH „APM” Sp. z o.o. z Rybnika cena ofertowa: 257.035,24 zł. 

7. Przebudowa ul. Wieniawskiego w Knurowie. 

Do ww. postępowania złożono 7 ofert. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

EUROTECH Sp. z o.o. z Zabrza  

cena ofertowa: 305.834,33 zł. 

8. Kompleksowe ubezpieczenia maj ątkowe wraz z odpowiedzialno ścią 

cywiln ą, ubezpieczenia komunikacyjne i ubezpieczenie człon ków 

Ochotniczej Stra ży Pożarnej dla Gminy Knurów. 



 21 

Do ww. postępowania złożono 3 oferty. 

Na realizatorów zamówienia wybrano: 

Część nr I - Ubezpieczenia majątkowe wraz z odpowiedzialnością cywilną: UNIQA 

Towarzystwo Ubezpieczeń S.A. z siedzibą w Łodzi, Przedstawicielstwo Generalne w 

Katowicach,  

cena ofertowa: 131 803,00 zł, 

Część nr II – Ubezpieczenia komunikacyjne: UNIQA Towarzystwo Ubezpieczeń S.A. 

z siedzibą w Łodzi, Przedstawicielstwo Generalne w Katowicach,  

cena ofertowa: 38 186,00 zł, 

Część nr III – Ubezpieczenie członków Ochotniczej Straży Pożarnej: CONCORDIA 

POLSKA Towarzystwo Ubezpieczeń Wzajemnych Oddział Śląsko-Małopolski 

Katowice 

cena ofertowa: 3.488,00 zł. 

9. Rekonstrukcja parku przy ul. Ogana w Knurowie – Etap 2 i Etap 5 – 

część 1, obejmuj ący budow ę placu zabaw oraz przebudow ę areny. 

Do ww. postępowania złożono 2 oferty. 

Na realizatora zamówienia wybrano: 

Część nr I (plac zabaw): COLOR - SPORT S.C. z  Bierunia,  

cena ofertowa dla Części I (plac zabaw): 360.032,32 zł, 

Część nr II (arena): została unieważniona. 

 

Ad. 9  

Podjęcie uchwał. 

 

Uchwała Nr XLVI/663/14 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Knurów  obejmuj ącego obszar 

poło żony w rejonie ulicy Przemysłowej 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  



 22 

 

Uchwała Nr XLVI/664/14 w sprawie wyra żenia zgody na wniesienie wkładu 

pieni ężnego do kapitału zakładowego Przedsi ębiorstwa Wodoci ągów i 

Kanalizacji Spółki z ograniczon ą odpowiedzialno ścią w Knurowie i obj ęcia w 

zamian udziałów. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/665/14 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr 

XXVII/416/12 Rady Miasta Knurów z dnia 19 grudnia 2 012 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od wła ścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczon ą przez wła ściciela nieruchomo ści opłat ę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Prezydent Miasta  

Wnoszę autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały Nr XXVII/416/12 Rady Miasta Knurów z dnia 19 grudnia 2012 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

W § 1 ust. 2 po słowach Obwieszczenia Rady Miasta K nurów wpisuje si ę z dnia 

11.06.2014 r.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 
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Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/666/14 w sprawie zmiany uchwały Nr XI/164/11 Rady Miasta 

Knurów w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Zesp ołu Gospodarki 

Lokalowej  i Administracji w Knurowie. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 18 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

18 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/667/14 w sprawie regulaminu targowi ska miejskiego 

zlokalizowanego w Knurowie przy ul. Targowej 2. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 18 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

18 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/668/14 w sprawie zmiany bud żetu Gminy Knurów na 2014 rok. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty – jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  
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Uchwała Nr XLVI/669/14 w sprawie zmiany bud żetu Gminy Knurów na 2014 rok. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty – jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 18 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

18 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/670/14 w sprawie zmiany bud żetu Gminy Knurów na 2014 rok. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty – jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 18 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

18 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/671/14  w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych niepublicznym przedszkolom i innym form om wychowania 

przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Knurów  przez osoby prawne i 

fizyczne niezaliczone do sektora finansów publiczny ch oraz trybu i zakresu 

przeprowadzania kontroli prawidłowo ści wykorzystania udzielonej dotacji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty – jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 18 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

18 radnych).  
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Uchwała Nr XLVI/672/14  w sprawie okre ślenia zasad zwrotu wydatków 

poniesionych na pomoc w zakresie do żywiania w formie pomocy rzeczowej w 

postaci posiłku albo pomocy rzeczowej w postaci pro duktów żywno ściowych 

dla osób obj ętych wieloletnim programem wspierania finansowego g min w 

zakresie do żywiania „Pomoc pa ństwa w zakresie do żywiania”  na lata 2014 – 

2020. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

Komisja Bezpieczeństwa – zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, za opowiedzieli 

się wszyscy członkowie Komisji.  

 

Radny P. Dulias 

Jeżeli podejmiemy tą uchwałę to gmina otrzyma dotację na to zadanie i o jaką kwotę 

chodzi? 

 

Z-ca Dyrektora MOPS D. Gawrońska 

Gmina musi podjąć trzy uchwały, dwie uchwały dot. świadczenia pieniężnego zostały 

podjęte w miesiącu lutym i trzecia uchwała to jest ta dot. podniesienia kryteriów do 

150% jeżeli chodzi o przyznanie posiłków. W tej chwili z dożywiania w gminie 

korzysta ok. 800 osób, a uchwała dotyczy tylko dzieci, które otrzymują posiłki w 

szkołach i w przedszkolach, jest ich ok. 320. Na razie te dzieci mają świadczenie 

pieniężne, ale zawsze intencją ustawodawcy jest przyznawanie obiadu, więc żeby 

przyznawać obiad trzeba tą uchwałę podjąć, a my w tej chwili przyznajemy zasiłki 

celowe na zakup posiłku.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/673/14  w sprawie zmiany bud żetu Gminy Knurów na 2014 

rok. 

 



 26 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/674/14 w sprawie zatwierdzenia spra wozdania finansowego 

Centrum Kultury w Knurowie za 2013 rok. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty – jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

 

Radny P. Dulias 

Jaka jest dopłata w wymiarze miesięcznym i w wymiarze rocznym do Przeglądu 

Lokalnego ? 

 

Dyrektor CK J. Kosowski 

Jeżeli chodzi o sprawozdanie finansowe to obejmuje ono całe Centrum Kultury i nie 

jestem w stanie podzielić poszczególnych działów, Przegląd Lokalny, Biblioteka czy 

Dom Kultury, to obejmuje całe Centrum Kultury. Musiałbym mieć na to czas, żeby 

wydzielić dany dział i wtedy określić te koszty.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/675/14  w sprawie zmiany bud żetu Gminy Knurów na 2014 

rok. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 
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Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/676/14 w sprawie zmiany bud żetu Gminy Knurów na 2014 rok. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Radny P. Dulias  

Kwota 538.080 zł na zakup nieruchomości położonej w rejonie ul. Jęczmiennej – 

1 Maja, jaki jest cel, na co to jest i skąd się to wzięło ?  

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska  

Za zabudową wzdłuż ul. 1 Maja są nasze ogródki działkowe i później jest bardzo 

wąski pas gruntu gminnego, a następnie są bardzo wąskie pasy gruntów osób 

prywatnych. Plan zagospodarowania przewiduje tam zabudowę mieszkaniową, ale 

są zbyt wąskie grunty ciągnące się aż do cmentarza komunalnego żeby można było 

na nich zrobić podział i wydzielić działki budowlane. W związku z powyższym 

wystąpiliśmy do tych osób, które sąsiadują z naszymi działkami o to żeby sprzedali 

albo żeby zgodzili się na scalenie tych działek i później proporcjonalnie podzielić je 

na proporcjonalną ilość działek. Gmina również by w tym uczestniczyła żeby były te 

działki w ten sposób podzielone. Jedna osoba powiedziała, że nie jest tym 

zainteresowana i że to co ma pozostawia i nie myśli o sprzedaży, może rozmawiać o 

scaleniu. Natomiast druga osoba zgodziła się na to żeby gminie sprzedać, ponieważ 

wynegocjowaliśmy bardzo korzystne warunki bo po 80 zł za m2, a w tamtym rejonie 

sprzedawane są działki budowlane po 180 zł w związku z powyższym 

zarezerwowaliśmy te środki w budżecie żeby przeprowadzić tą transakcję, podzielić 

te działki i po jakimś czasie sprzedać na działki budowlane.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. (Obecnych na sali 20 radnych).  

 



 28 

Uchwała Nr XLVI/677/14  w sprawie zmiany bud żetu Gminy Knurów na 2014 

rok. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna - 5 głosów za, 1 głos przeciw.  

Komisja Oświaty – jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

 

Radny M. Sanecznik  

Ile zakładał kosztorys inwestorski tego projektu ?  

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska 

Nie pamiętam, trochę więcej niż 600 tys. zł. Każda inwestycja tego typu, bo przecież 

to nie jest żadna inna inwestycja niż chodnik czy ulica nawierzchni na tym terenie 

gdzie jest arena, nawierzchnia na tym placu, kanalizacja deszczowa, pomalowanie 

tej konstrukcji, wymiana poliwęglanu. Uznaliśmy, że na wszystkie tego typu zadania 

w przetargach wychodzi taniej i szkoda nam wydać 900 tys. zł na odnowienie tego 

obiektu, uważamy że jest za drogo. Proszę zauważyć, że to była jedna firma, a to nie 

są nietypowe prace, być może trafiliśmy w jakiś niekorzystny okres i uznaliśmy, że 

jednak trzeba odstąpić od tego co nie oznacza, że jeżeli środki pomocowe będą to 

wtedy ogłosimy przetarg i będziemy go rozstrzygać, bo inaczej 920 tys. zł 

musielibyśmy wydać z naszego budżetu i było nam trochę szkoda.  

 

Radny M. Sanecznik 

Ta inwestycja wypada, środki są przesunięte na inną inwestycję, czy mamy jeszcze 

jakąś rezerwę w budżecie gdyby pojawiły się pieniądze unijne z listy rezerwowej.  

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska 

Musimy znaleźć to w ogóle nie ulega wątpliwości że jeżeli będzie dofinansowanie 

unijne to rezerwy musimy znaleźć. Oszczędności będą po kolejnych przetargach.  

 

Radny M. Sanecznik 

Jeżeli wypadniemy z tej rezerwowej listy i nie będzie tego dofinansowania czy mamy 

jakiś inny wariant? Ten obszar Knurowa wygląda bardzo źle przez ten obiekt. Czy 



 29 

jest jakiś pomysł na zagospodarowanie tego terenu jeżeli nie będziemy mieli tej 

dotacji z Unii Europejskiej ?  

 

Z-ca Prezydenta B. Zwierzyńska 

Jeżeli nie będzie dotacji z Unii w tym roku nie mamy innego wariantu i nie 

zamierzamy tego robić. Być może w przyszłym roku podejmiemy jakieś działania 

żeby coś z tym obiektem zrobić. W tym roku już do tego nie podchodzimy. To jest 

uzależnione od tego kiedy i w jakiej wysokości otrzymamy środki.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 1 radny głosował 

przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 20 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/678/14  w sprawie zmiany Uchwały Nr  XLI/599/13 Rady Miasta 

Knurów z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie bud żetu Gminy Knurów na  2014 

rok z pó źn. zm. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 20 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

20 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/679/14  w sprawie zmiany Wieloletni ej Prognozy Finansowej 

Gminy Knurów. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna –  5 głosów za, 1 głos wstrzymujący się.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 20 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

20 radnych).  
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Uchwała Nr XLVI/680/14  w sprawie przyj ęcia do Komunikacyjnego Zwi ązku 

Komunalnego GOP w Katowicach Gminy Rudziniec oraz z miany Statutu 

Związku. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 20 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

20 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/681/14  w sprawie wyra żenia zgody na wniesienie wkładu 

pieni ężnego do kapitału zakładowego Przedsi ębiorstwa Wodoci ągów i 

Kanalizacji Sp. z o.o. w Knurowie i obj ęcia w zamian udziałów. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 20 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

20 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/682/14  w sprawie zmiany Statutu Ko munikacyjnego Zwi ązku 

Komunalnego Górno śląskiego Okr ęgu Przemysłowego w Katowicach. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komisji: 

Komisja Gospodarki – opinia pozytywna – jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 20 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

20 radnych).  

 

Uchwała Nr XLVI/683/14  w sprawie utworzenia Zespoł u Szkół nr 1 w Knurowie. 
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Członek Komisji Uchwał i Wniosków T. Rzepa odczytał uchwałę w powyższej 

sprawie. 

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 19 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

19 radnych).  

 

Ad. 10  

Rozpatrzenie sprawozda ń i podj ęcie uchwał w sprawie: rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania bud żetu Gminy Knurów za 2013 rok 

oraz rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania fina nsowego Gminy Knurów za 

2013 r. oraz w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta Knurów 

za rok 2013:  

 

1) Przedstawienie sprawozdania z wykonania bud żetu Gminy Knurów za 

2013 rok, informacji o stanie mienia komunalnego or az sprawozdania 

finansowego za 2013 rok. 

Prezydent Miasta  

Budżet Miasta na 2013 rok został uchwalony na sesji Rady Miasta w dniu 19 

grudnia 2012 r.  Uchwałą Rady Miasta Nr XXVII/429/12. 

Dochody budżetu gminy zaplanowano w wysokości: 103.308.194,41 zł, wykonanie 

wyniosło: 96.851.111,22 zł, w tym podstawowe dochody podatkowe: 
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Wyszczególnienie Plan Wykonanie

Ogółem dochody podatkowe 94,66%
w tym:

1. 44,60%

2. 102,23%

3. podatek rolny 90,43%
4. podatek od nieruchomości 86,73%
5. podatek leśny 95,03%
6. podatek od środków transportowych 125,60%
7. 111,48%

8. podatek od czynności cywilnoprawnych 115,78%
9. wpływy z opłaty skarbowej 88,98%
10. wpływy z opłaty eksploatacyjnej, 94,96%

 w tym:
od przedsiębiorstwa górniczego 94,96%

Lp.
% 

wykonania
55 634 244,00 52 664 158,43

udziały we wpływach z podatku dochodowego 
od osób prawnych

907 349,00 404 711,90

udziały we wpływach z podatku dochodowego 
od osób fizycznych

27 385 000,00 27 995 734,00

94 144,00 85 134,17
23 710 797,00 20 564 451,14

19 454,00 18 487,19
165 000,00 207 241,15

podatek dochodowy od osób fizycznych, 
opłacany w formie karty podatkowej

31 000,00 34 559,27

1 000 000,00 1 157 782,90
140 000,00 124 574,90

2 181 500,00 2 071 481,81

2 181 500,00 2 071 481,81

 

Wydatki budżetu gminy zaplanowano w wysokości: 116.692.258,41 zł, wykonanie 

wyniosło: 99.564.500,02 zł, tj. 85,32 % planu, w tym wydatki bieżące: 

84.910.668,95 zł, a wydatki majątkowe: 14.653.831,07 zł, co stanowi 14,7 % 

wydatków ogółem. 

 

W ogólnej kwocie wydatków na realizację zadań Gminy: 

• wydatki realizowane przez Urząd Miasta stanowiły 43,96% ogółu poniesionych 

wydatków w omawianym roku sprawozdawczym i związane były z realizacją 

wszystkich zadań gminy nie wykonywanych przez jej jednostki organizacyjne; 

• wydatki realizowane przez placówki oświatowe, tj: przedszkola, szkoły 

podstawowe, gimnazja, Miejskie Ognisko Pracy Pozaszkolnej oraz Żłobek i 

Miejski Zespół Jednostek Oświatowych, czyli jednostki wykonujące zadania 

oświatowe i opiekuńcze a także związane z obsługą ich działania w mieście, 

stanowiły 39,26 % ogółu poniesionych wydatków; 

• wydatki związane z opieką społeczną realizowane przez Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej, to 11,39 % ogółu poniesionych wydatków; 

• wydatki na sport i rekreację realizowane przez Miejski Ośrodek Sportu i 

Rekreacji stanowiły 5,04 % ogółu poniesionych wydatków. 

 

W ramach wydatków inwestycyjnych poniesiono wydatki  m. in. na:  
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• Przebudowę Al. Piastów w Knurowie - 1.952.902,07 zł (w tym: dotacja dla 

powiatu: 140.240,00 zł), 

• Przebudowę ul. Dymka w Knurowie - 1.214.501,03 zł, 

• Zagospodarowanie terenów w rejonie ul. Gen. Ziętka i 26 Stycznia z 

przeznaczeniem pod budownictwo mieszkaniowe - 1.395.561,22 zł, 

• Przebudowę kanalizacji deszczowej w rejonie skrzyżowania ul. 1-go Maja z 

ul. Wilsona w Knurowie - 2.028.845,74 zł, 

• Przebudowę targowiska miejskiego w rejonie ul. Szpitalnej i ul. Targowej w 

Knurowie - 2.396.158,46 zł, (w tym: dofinansowanie z Samorządu 

Województwa Śląskiego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w 

kwocie: 1.000.000,00 zł), 

• Nowoczesny Dom Kultury w Knurowie odpowiedzią na kulturalne potrzeby 

mieszkańców regionu - 1.077.607,00 zł, - dotacja z budżetu gminy. 

Projekt jest współfinansowany przez Unię Europejską z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-2013. 

W 2013 roku pozyskano: 

- środki z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego w wysokości: 

96.559,45 zł, 

- dotację z WFOŚiGW w wysokości: 5.258,00 zł, 

- pożyczkę z WFOŚiGW w wysokości: 55.038,00 zł. 

• Koncepcję odwodnienia terenów miasta Knurów położonych w zlewni cieku 

Knurówka - 293.970,00 zł,  

• Rekonstrukcję parku przy ul. Ogana w Knurowie (budowa siłowni zewnętrznej) 

- 259.409,33 zł, 

• Uzupełnienie oświetlenia w mieście - 350.396,04 zł, 

• Objęcie udziałów w PWiK Sp. zo.o. w Knurowie - 950.000,00 zł, 

• Wyznaczenie przejścia dla pieszych i rowerzystów w rejonie skrzyżowania 

ul. 1 Maja z ul. 26 Stycznia oraz przez ul. Marynarzy w Knurowie - 

60.967,42 zł, 

• Zakup pojazdu służbowego dla Straży Miejskiej - 97.298,00 zł, 

• Utworzenie szkolnego placu zabaw przy Miejskiej Szkole Podstawowej nr 4 - 

216.399,41 zł, (w tym: dotacja celowa z budżetu państwa: 103.335,00 zł), 
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• Utworzenie szkolnego placu zabaw przy Miejskiej Szkole Podstawowej nr 6 - 

208.757,74 zł, (w tym: dotacja celowa z budżetu państwa: 92.155,00 zł), 

• Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na terenie Miejskiego 

Gimnazjum nr 4 - 111.590,08 zł, 

• Przebudowę 6 sanitariów dziecięcych w Miejskim Przedszkolu nr 12 - 

172.820,19 zł, 

• Przebudowę schodów i korytarza drugiego pietra w Miejskiej Szkole 

Podstawowej nr 7 - 153.952,41 zł, 

• Przebudowę szatni w Miejskim Gimnazjum nr 2 - 80.000,00 zł, 

• Budowę żłobka publicznego (zakup dokumentacji) - 46.125,00 zł, 

• Zakup maszyny do pielęgnacji lodu - 56.000,00 zł, 

• Modernizację Stadionu Miejskiego (zakup dokumentacji projektowej) - 

57.470,52 zł, 

• Zakup samochodu dla MOSiR w Knurowie - 52.780,50 zł, 

• Zakup dokumentacji projektowej kąpieliska „Leśne Zacisze” - 10.022,64 zł 

Niewykorzystanie w pełni zaplanowanej kwoty wydatków inwestycyjnych wynikało z 

uzyskiwania niższych cen w przeprowadzonych przetargach. 

W porównaniu do planu mniej środków wydano w głównej mierze na następujące 

wydatki bieżące: 

wynagrodzenia osobowe pracowników: 

• Urząd Miasta: 968.923 zł, 

• Straż Miejska: 129.155 zł,  

• oczyszczanie miasta: 117.912,78 zł,  

• gospodarkę odpadami: 1.091.364,47 zł. 

Ponadto uregulowano kwotę: 248.396,78 zł z tytułu rozchodów – spłata pożyczek 

z lat ubiegłych zaciągniętych w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach. 

Wydatki na pomoc społeczną bez uwzględnienia wydatków na prowadzenie żłobka 

zamknęły się kwotą: 12.793.011,71 zł. 
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Udzielono nast ępujących świadcze ń:  

• wypłacono świadczenia rodzinne, w tym wypłata świadczeń, składek na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego oraz 

pokrycie kosztów obsługi tych świadczeń w wysokości: 4.688.935,58 zł, 

• wypłacono świadczenia z funduszu alimentacyjnego na kwotę: 

1.210.847,40 zł, 

• opłacono składki na ubezpieczenia zdrowotne dla osób korzystających ze 

świadczeń rodzinnych (pielęgnacyjnych), 

• wypłacono dodatki i świadczenia w kwocie: 149.538,00 zł w ramach 

rządowego programu wspierania osób uprawnionych do świadczenia 

pielęgnacyjnego, 

• wypłacono zasiłki okresowe z pomocy społecznej w wysokości: 519.310,27 zł 

dla 446 osób, którym wypłacono 1 862 świadczenia; w roku 2012 było to 1 

847 świadczeń dla 435 osób, 

• wydano decyzje na wypłatę zasiłków stałych dla 84 osób, którym wypłacono 

723 świadczenia na ogólną kwotę: 260.731,24 zł – dla porównania w roku 

ubiegłym było to 81 osób i 713 świadczeń, 

• wypłacono dodatek dla pracowników socjalnych oraz częściowo pokryto 

koszty działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w wysokości: 347.958,00 zł, 

• wydano 682 decyzje na wydanie posiłku – to jest 71 463 świadczenia, 

• realizowano zadania wynikające z rządowego programu wieloletniego pn.: 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”, w ramach którego do gminy 

kierowane są środki przeznaczone na dofinansowanie dożywiana dzieci i 

młodzieży z terenu gminy na kwotę: 533.421,06 zł, z czego ze środków 

własnych gminy wydatkowano na ten cel kwotę: 248.863,06 zł. 

 

Wydatki na realizowane w Gminie zadania oświatowe, wyniosły: 39 086 114,66 zł. 

 

Realizacja niektórych zada ń oświatowych w gminie przebiegała, jak ni żej:  

• zadania związane z organizacją przez Miejskie Ognisko Pracy Pozaszkolnej 

zajęć pozaszkolnych, tj. min.: półkolonii, wycieczek, prowadzenie kółek 

zainteresowań muzycznych, artystycznych, itp.,  
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• wydatki związane z prowadzeniem Publicznego Żłobka wyniosły: 

270.504,04 zł i były porównywalne z wydatkami poniesionymi na ten cel w 

roku ubiegłym, 

• dowożenie uczniów niepełnosprawnych do szkół – z tej formy w roku 2013 

korzystało 53 uczniów niepełnosprawnych, z budżetu gminy wydatkowano na 

ten cel środki w wysokości: 110.752,69 zł,  

• wydatki związane z organizowaniem wyjazdów 228 uczniów klas III na tzw. 

„zielone szkoły” we współpracy z WFOŚiGW w Katowicach wyniosły: 

278.408,00 zł , w tym środki otrzymane na ten cel z funduszu to kwota: 

48.650,00 zł, 

• wydatki poniesione na pomoc materialną dla uczniów w formie wypłaconych 

551 uczniom stypendiów o łącznej wartości: 55.524,00 zł przyznanych przez 

dyrektorów szkół oraz 5 uczniom o łącznej wartości: 2.000,00 zł jako 

stypendia Prezydenta Miasta, 

• wydatki na zakup podręczników i pomocy szkolnych dla uczniów klas I w 

ramach rządowego programu „Wyprawka szkolna” o wartości: 66.889,86 zł, 

• wydatki na urlopy z tytułu poratowania zdrowia dla 12 pracowników (5 

nauczycieli szkół podstawowych, 2 nauczycieli przedszkoli i 4 nauczycieli 

gimnazjów) to wydatek w wysokości: 279.947,62 zł. 

Podstawowe dane odno śnie wykonywania zada ń oświatowych, przedstawiaj ą 

się następująco:  

• liczba uczniów w roku 2012/2013 – 4.507 (średnia 23,47 uczniów na oddział); 

• liczba uczniów w roku 2013/2014 – 4.669 (średnia 23,82 uczniów na oddział); 

• zatrudnienie w oświacie: 372,40 etatów pracowników pedagogicznych + 2,02 

na urlopach wychowawczych, 185,85 pracowników administracji i obsługi + 

2,33 na urlopach wychowawczych. 

Zadłużenie Gminy na koniec 2013 roku wyniosło: 228.724,20 zł. 

Ogólnie sytuacja Gminy pomimo kryzysu gospodarczego jest stabilna, miasto na 

bieżąco realizuje płatności i jest w stanie utrzymać dwucyfrowy wskaźnik inwestycji. 

 

2) Zapoznanie si ę z opini ą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

o sprawozdaniu z wykonania bud żetu za 2013 rok wraz z informacj ą o 

stanie mienia komunalnego. 
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Uchwała Nr 4100/V/73/2014 

z dnia 25 kwietnia 2014 roku 

V Składu Orzekaj ącego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach 

 

w sprawie: opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Knurów sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

 

Na podstawie art. 13 pkt 5 w związku z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 

7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych ( Dz. U. z 2012 r. 

poz. 1113 z późn. zm.) V Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach uchwala co następuje: 

§1. 

Wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Knurów 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. 

§2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uzasadnienie: 

V Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach dokonał 

analizy formalno-prawnej i merytorycznej przedłożonych przez Prezydenta Miasta 

Knurów materiałów dotyczących wykonania budżetu gminy oraz informacji o stanie 

mienia komunalnego i stwierdził, co następuje: 

1. W zakresie przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu za 2013 rok 

ustalono, że nie wykazuje ono rozbieżności w stosunku do danych wykazanych 

w sprawozdaniach statystycznych budżetowych, określonych w rozporządzeniu 

Ministra Finansów z dnia 16 stycznia 2014 r. w sprawie sprawozdawczości 

budżetowej (Dz. U. z 2014 r.  poz. 119). 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu jest kompletne, gdyż obejmuje informacje 

wymienione w art. 269 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

(Dz. U. z 2013 r. poz. 885 ze zm.) tj. 
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a) wykonane dochody i wydatki w szczegółowości określonej jak w uchwale 

budżetowej, które ogółem wynoszą odpowiednio: 

- dochody 96.851.111,22 zł, tj. 93,7% planu, 

- wydatki   99.564.500,02 zł, tj. 85,3% planu, 

b) wykaz zmian w planie wydatków dokonanych w ciągu roku na realizację 

programów finansowych przy udziale środków unijnych i innych zagranicznych nie 

podlegających zwrotowi, 

c) stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich, w tym 

współfinansowanych ze środków, o których mowa w pkt b.  

Sprawozdanie zawiera również inne dane liczbowe i informacje, które obrazują 

wykonanie budżetu w 2013 roku pod względem finansowym i rzeczowym, z których 

wynika m. in., że wymóg określony w art. 242 ustawy o finansach publicznych został 

spełniony. 

Skład Orzekający zwraca uwagę na wysoką kwotę należności wymagalnych 

(27.188.856,85 zł), które stanowią ok. 28% wykonanych dochodów gminy.  

3. Przedłożona informacja o stanie mienia komunalnego gminy Knurów w ocenie 

Składu Orzekającego zawiera elementy wymienione w art. 267 ust. 1 pkt 3 w/w 

ustawy. 

Biorąc pod uwagę dokonane ustalenia – przedłożone sprawozdanie zaopiniowano 

jak w sentencji. 

    Przewodnicząca 

V Składu Orzekającego 

    mgr Anna Baran 

 Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do pełnego składu Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, w terminie 14 dni od daty jej 

doręczenia.  

 

3) Zapoznanie si ę ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. 
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Z-ca Przewodniczącego H. Kurowski odczytał:  

 

Sprawozdanie  

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Knurów  

z dnia 14.05.2014r.  

z rozpatrzenia sprawozdań, o których mowa w art 270 ust 2 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013, poz. 885 ze zmianami) za 

rok 2013. 

Skład Komisji Rewizyjnej: 

1. Elżbieta Gumienny - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

2. Henryk Kurowski - Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

3. Włodzimierz Gwiżdż - członek Komisji Rewizyjnej 

4. Teresa Kocierz - członek Komisji Rewizyjnej 

5. Joachim Machulik - członek Komisji Rewizyjnej 

Dokonując analizy sprawozdań, o których mowa w art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r., poz. 885 z późniejszymi 

zmianami), Komisja Rewizyjna zapoznała się z następującymi dokumentami: 

1) uchwałą Rady Miasta Knurów w sprawie budżetu Gminy Knurów na 2013 rok, 

2) uchwałami Rady Miasta dotyczącymi zmian budżetu i zmian w budżecie, 

sporządzanymi w trakcie trwania roku budżetowego, 

3) sprawozdaniem finansowym za 2013 rok, 

4) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Knurów na 2013 rok, w tym 

informacją o stanie mienia gminy za 2013 rok, 

5) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, o tych sprawozdaniach. 

Budżet Gminy Knurów na 2013 r. został ustalony uchwałą Nr XXVII/429/12 Rady 

Miasta Knurów z dnia 19 grudnia 2012 r. w sprawie: budżetu Gminy Knurów na 2013 

rok. 
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Plan budżetu gminy na dzień 01.01.2013 r. i plan po zmianach wprowadzonych w 

ciągu roku, wg stanu na dzień 31.12.2013 r. oraz wykonanie, wg stanu na dzień 

31.12.2013 r. kształtowały się następująco:  

Tabela nr 1 

Wyszczególnienie  

Plan na dzie ń 

01.01.2013 r. 
Plan po zmianach na 
dzień 31.12.2013 r. 

Wykonanie  

na dzień 31.12.2013 r. 
% 

realizacji  
1  2 3 4 

 

DOCHODY 

w tym: 

Bieżące 

Majątkowe 

101 009 026,00

95 531 996,00

5 477 030,00

103 308 194,41

98 460 755,41

4 847 439,00

96 851 111,22

94 574 666,08

2 276 445,14

93,75 % 

 

96,05 % 

46,96 % 
 

WYDATKI 

w tym: 

Bieżące 

Majątkowe 

115 357 109,00

93 800 459,00

21 556 650,00

116 692 258,41

96 264 948,41

20 427310,00

99 564 500,00

84 910 668,95

14 653 831,07

85,32 % 

 

88,21 % 

71,74 % 

NADWYŻKA/DEFICYT -14 348 083,00 -13 384 064,00 -2 713 388,80  
PRZYCHODY 15 348 083,00 14 769 064,00 2 713 388,80  
ROZCHODY  1 000 000,00 1 385 000,00 1 182 463,78  

Struktura dochodów w roku 2013 kształtowała się, jak niżej: 

Dochody ogółem: - 96 851 111,22 zł, 

w tym: 

• dochody bieżące: - 94 574 666,08 zł, 
• dochody majątkowe: - 2 276 445,14 zł. 

Głównymi źródłami dochodów były: 

Tabela 2 

 

Wyszczególnienie  

Plan po zmianach na 
dzień  

31.12.2013 r. 

Wykonanie po 
zmianach na dzie ń 

31.12.2013 r. 

%  

realizacji  

1 2 3 4 
Ogółem , w tym: 103 308 194,41 96 851 111,22 93,75% 
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1. Subwencje, 

w tym  

część oświatowa 

19 663 570,00

19 579 745,00

19 663 570,00

19 579 745,00

 

100,00% 

 

100,00% 
2. Dotacje celowe – ogółem, 

w tym: 

dotacje na inwestycje  

12 151 816,41

2 030 262,00

10 506 766,07

1 015 265,73

86,46% 

 

50,01% 
 

3. Podstawowe dochody podatkowe 55 634 244,00 52 664 158,43

 

94,66% 
 

4. Dochody z majątku 2 640 000,00 982 882,58

 

37,23% 
 

5. Pozostałe dochody 13 218 564,00 13 033 734,14

 

98,60% 

Na realizowane w okresie sprawozdawczym zadania gmina otrzymała w postaci 

dotacji środki w wysokości: 10 506 766,07 zł., a plan dotacji po zmianach, według 

stanu na dzień 31 grudnia 2013 roku został zrealizowany w 86,46 %. 

Najniższe wykonanie w stosunku do planu odnotowano w pozycji - „Dochody z 

majątku”, co było spowodowane faktem, że w pierwszym planie zakładano sprzedaż 

działek pod budownictwo mieszkaniowe w rejonie ul. 26 Stycznia, jednak w trakcie 

roku na wniosek zainteresowanych odstąpiono od zamiaru sprzedaży działek 

deweloperom. Działki te zostały oddane w użytkowanie wieczyste osobom fizycznym 

z przeznaczeniem pod budownictwo mieszkaniowe.  

Środki otrzymane w formie dotacji zostały wykorzystane w 86,46% w stosunku do 

planu i przeznaczone, zgodnie z wolą dotujących między innymi na zadnia, jak niżej: 

• zadania zlecone z zakresu zadań administracji rządowej, w tym prowadzenie 

ewidencji ludności, prowadzenie rejestru wyborców, wydawanie dowodów 

osobistych, itp.; 

• zadania z zakresu obrony cywilnej, 

• zadania z zakresu zadań własnych gminy, w tym dotyczących opieki 

społecznej takich, jak wypłata zasiłków stałych i okresowych, opieka na 
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osobami niepełnosprawnymi, opłaty za specjalistyczne usługi opiekuńcze dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi,  

• zadania z zakresu pomocy materialnej dla uczniów w formie stypendiów, 

• zadania z zakresu współpracy w ramach realizowanych przez szkoły 

podstawowe i gimnazja programów dofinansowywanych ze środków 

europejskich, 

• zadania z zakresu wychowania przedszkolnego, zadania wynikające z ustawy 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, 

• realizację programu dożywiania dzieci i młodzieży w ramach programu 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”, 

• wspomaganie działalności żłobka oraz Ośrodka Wsparcia, itp. 

Wysokość planowanych i wykonanych dotacji prezentuje tabela poniżej.  

Tabela 3 

Rodzaj dotacji Plan Wykonanie

 Dotacje celowe – ogółem 86,46%

1. Dotacje na zadania bie żące 93,78%

1.1 Dotacje z budżetu państwa na: 93,63%

95,71%

88,17%
     b)  zadania własne gminy z budżetu państwa 93,57%

100,00%
     c)  realizowane ze środków zagranicznych 81,04%

1.2 Dotacje otrzymane od innych JST to jest: 113,51%
     a)  województwa
     b)  powiatu 100,00%
     c)  innych gmin 166,49%

1.3 Dotacje  z WFOś iGW 57,47%

2. Dotacje na zadania maj ątkowe 50,01%

2.1 Dotacje z budżetu państwa 85,00%

,00
2.3 Dotacje z budżetu województwa 50,99%
2.4 Dotacje z powiatu 64,41%

% 
wykonania

12 151 816,41 10 506 766,07

10 121 554,41 9 491 500,34

9 808 054,41 9 183 084,23
     a)  zadania z zakresu administracji rządowej              
   zlecone gminie – bieżące 6 510 688,41 6 231 130,35
     b) zadania realizowane bez dopłat z budżetu              
gminy 75 864,00 66 889,86

2 187 218,00 2 046 609,61
     c) zadania realizowane na podstawie                          
porozumień i umów 1 200,00 1 200,00

1 033 084,00 837 254,41

228 850,00 259 766,11

182 350,00 182 349,64
46 500,00 77 416,47

84 650,00 48 650,00

2 030 262,00 1 015 265,73

230 000,00 195 490,00
2.2 Dotacje otrzymane ze środków                              
zagranicznych 216 109,00

1 494 153,00 761 804,00
90 000,00 57 971,73  
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Wydatki bud żetu Gminy Knurów w 2013 roku  

Wydatki poniesione w 2013 r. w Gminie kształtowały się następująco:  

Tabela 4 

Wyszczególnienie  Plan  Wykonanie  
% realizacji 

planu  

% udział w 
wydatkach 

ogółem  
     

          
Wydatki ogółem  116 692 258,41 99 564 500,02 85,32%  

     

Bieżące 96 264 948,41 84 910 668,95 88,21% 85,28% 
Majątkowe 20 427 310,00 14 653 831,07 71,74% 14,72% 

W omawianym okresie sprawozdawczym plan wydatków na 2013 r. zrealizowano w 

wysokości 85,32%. Wydatki gminy były przeznaczone przede wszystkim, na: 

• pokrycie wydatków bieżących i stanowiły 85,28 % wydatków ogółem, 

• wydatki majątkowe i stanowiły 14,72% wydatków ogółem. 

Struktura zrealizowanych wydatków w podziale na realizujące je jednostki 

organizacyjne gminy, kształtowała się następująco: 

Tabela 5 
  

Lp.  

  

Jednostka organizacyjna  

  

Plan  

  

Wykonanie  

 

% realizacji  
1 2 3 4 5 

 

1. 

Urząd Miasta,  

w tym: 

• bieżące 

• majątkowe 

58 580 393,41

40 323 964,41

18 256 429,00

43 765 478,23 

30 778 291,36 

12 987 186,87 

74,71 % 

 

76,33% 

71,14% 
 

2. 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

(MOPS),  

w tym: 

• bieżące 
• majątkowe 

12 102 359,00

12 102 359,00

11 340 387,77 

 

 

11 340 387,77 

93,70% 

 

 

93,70% 

3. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji 

(MOSiR),  

5 343 635,00 5 022 990,36 

 

93,99% 
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w tym: 

• bieżące 

• majątkowe 
5 065 041,00

278 594,00

 

4 818 342,68 

204 647,68 

 

95,13% 

73,46% 
4. Miejski Zespół Jednostek Oświatowych 

(MZJOś), MSP, MG, MP, MOPP, Żłobek 
w tym: 

• bieżące 

• majątkowe 

40 665 871,00

38 773 584,00

1 892 287,00

39 086 114,66 

 

37 952 737,14 

1 133 377,52 

6,12% 

 

97,88% 

59,90% 
5. Wydatki które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2013 

w tym: 

• bieżące 

• majątkowe 

349 529,00

20 910,00

328 619,00

349 529,00 

 

 

20 910,00 

328 619,00 

100,00% 

 

 

100,00% 

100,00% 
   

Razem:  116 692 258,41 99 564 500,02

 

85,32% 

 

Wydatki majątkowe w wysokości: 14 653 831,07 zł, to przede wszystkim: 

1) wydatki na realizowane w gminie zadania inwestycyjne przez urząd i jednostki 

organizacyjne urzędu, 

2) wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek organizacyjnych i urzędu, 

3) wydatki na objęcie udziałów w spółkach, np.: w Przedsiębiorstwie 

Wodociągów i Kanalizacji – w ramach porządkowania gospodarki wodnej 

i ściekowej w mieście, 

4) dotacje na inwestycje dla zakładu budżetowego – w celu należytego 

utrzymania zasobów mieszkaniowych w gminie, 

5) dotacje na inwestycje dla Centrum Kultury. 

Przychody w 2013 roku  
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W roku 2013 przychody wyniosły: 2 713 388,80 zł, pochodziły z nadwyżki budżetowej 

z lat ubiegłych i zostały wykorzystane na pokrycie deficytu budżetowego, jaki 

wystąpił na koniec roku. 

 

Rozchody w 2013 roku  

Rozchody w 2013 roku wyniosły 1 182 463,78 zł i związane były ze spłatą, 

zaciągniętych przez gminę w latach poprzednich pożyczek w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, w kwocie: 

248 396,78 zł. Środki te pozyskane w formie pożyczek wykorzystano głównie na 

realizowane w mieście zadania związane z termomodernizacją budynków, 

stanowiących własność gminy, takich, jak budynki przedszkoli, szkół, 

wykorzystywanych na cele prowadzenia działalności kulturalnej, sportowej.  

W omawianym okresie z budżetu gminy udzielono także pożyczek dla: 

• Międzygminnego Towarzystwa Budownictwa Mieszkaniowego w Tarnowskich 

Górach budującego na terenie miasta budynek mieszkalny w wysokości 

750 000,00 zł, 

• Instytucji kultury – Centrum Kultury w wysokości 184 067,00 zł w związku z 

realizowaną przez nie inwestycją dotyczącą modernizacji Domu Kultury. 

Zadłu żenie na dzie ń 31 grudnia 2013 roku  

Zadłużenie gminy na dzień 31 grudnia 2013 roku wynosiło: 228 724,20 zł i było to 

zadłużenie wobec Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Katowicach. 

Odsetki zapłacone w 2013 r. za obsługę zadłużenia z tytułu zaciągniętych pożyczek 

w WFOŚiGW to kwota: 9 612,22 zł. 

Poręczenia i gwarancje na dzie ń 31 grudnia 2013 roku  

Wartość udzielonych poręczeń i gwarancji z budżetu gminy na dzień 31 grudnia 

2013 r. - to kwota: 10 690,00 zł, wynikająca z udzielonego w latach wcześniejszych 
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poręczenia dla Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Wilsona, w związku z zaciągniętym 

przez Wspólnotę, kredytem na remont dachu budynku. Poręczenia udzielono, 

zgodnie ze stosowną Uchwałą Rady Miasta. 

 

Majątek gminy  

Majątkiem Gminy zarządza Rada Miasta oraz Prezydent Miasta, w których imieniu 

poszczególne zadania związane z gospodarowaniem majątkiem wykonują:  

1. Urząd Miasta, jako jednostka budżetowa poprzez swoje Wydziały,  

a także jednostki organizacyjne gminy, tj.:  

2. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, 

3. Miejski Zespół Jednostek Oświatowych, 

4. Miejskie Przedszkola nr 2, 3, 5, 7, 12, 13, 

5. Miejskie Szkoły Podstawowe nr 1, 2, 3, 4, 6, 7, 9, 

6. Miejskie Gimnazja nr 1, 2, 3, 4, 

7. Żłobek Publiczny,  

8. Miejskie Ognisko Pracy Pozaszkolnej,  

9. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji,  

10. Miejski Zespół Gospodarki Lokalowej i Administracji. 

 
Majątek gminy, to między innymi: 

- środki trwałe, w tym: grunty, budynki, budowle, maszyny i urządzenia, środki 

transportu, itp.; 

- pozostałe środki trwałe (wyposażenie), 

- wartości niematerialne i prawne, 

- wartość posiadanych udziałów w spółkach. 

Zestawienie wartości brutto środków trwałych, wartości niematerialnych i prawnych, 

pozostałych środków trwałych oraz udziałów w spółkach, według stanu na dzień 

31 grudnia 2013 r. przedstawia poniższa tabela. 



 47 

Stan mienia gminy według stanu na dzie ń 31.12.2013 r.
Tabela 6     

Urząd Miasta MOPS MOSiR Razem
.011

0
1
2
3
4
5
6
7
8

Razem

.013

.020

.020

Ogółem

.030
Ogółem

MZJOś MZGLiA

40 032 584,74 54 991,98 1 227 347,96 1 396 156,74 1 228 438,81 43 939 520,23
10 933 347,88 2 046 659,28 37 962 624,22 26 270 615,98 36 125 823,69 113 339 071,05
80 257 258,07 114 176,69 7 256 576,68 8 845 159,70 3 305 008,21 99 778 179,35

12 769,65 24 836,89 257 660,17 268 628,18 563 894,89
1 139 459,67 104 862,22 1 130 702,06 301 470,30 1 900 363,06 4 576 857,31

45 744,72 25 228,31 70 973,03
533 931,37 30 048,96 478 269,19 185 988,43 334 985,43 1 563 223,38
512 993,84 52 780,50 565 774,34
481 280,83 106 422,07 464 747,06 378 002,06 23 064,65 1 453 516,67

133 903 626,05 2 481 998,09 48 823 672,06 37 455 402,02 43 186 312,03 265 851 010,25

2 064 452,00 213 123,76 4 935 739,23 655 938,87 97 028,87 7 966 282,73

931 145,27 43 369,40 93 095,93 46 650,22 139 845,86 1 254 106,68
215 249,00 17 723,50 232 972,50

137 114 472,32 2 738 491,25 53 870 230,72 38 157 991,11 43 423 186,76 275 304 372,16

61 055 600,00 61 055 600,00
198 170 072,32 2 738 491,25 53 870 230,72 38 157 991,11 43 423 186,76 336 359 972,16

 

Zestawienie wartości posiadanych w spółkach udziałów, wg stanu na dzień 

31.12.2013 r. przedstawia poniższa tabela.  

Tabela 7 

 

Lp  

 

Wyszczególnienie  

Stan na  

31.12.2013 r. w zł  
1 2 6 

 

1. 

Udziały w spółce „Agro – Rynek” S.A. w Gliwicach,  ul. Pszczyńska 
89 

 

60 000,00 
 

2. 

Udziały w Przedsiębiorstwie Komunikacji Miejskiej sp. z o. o.  

z siedzibą w Gliwicach, ul. Chorzowska 150 

 

 

533 000,00 

 

3. 

Udziały w Agencji Rozwoju Lokalnego sp. z o. o. 

z siedzibą w Gliwicach, ul. Wincentego Pola 16 

 

43 750,00 

 

 

4. 

Udziały w spółce Przedsiębiorstwo Wodociągów  i Kanalizacji        
Sp. z o o..  

z siedzibą w Knurowie, ul. Szpitalna 9 

 

 

55 756 900,00 
 

5. 

Udziały w spółce Międzygminnego Towarzystwa  

Budownictwa Społecznego sp. z o.o.  

 

4 661 950,00 



 48 

 

Lp  

 

Wyszczególnienie  

Stan na  

31.12.2013 r. w zł  

z siedzibą w Tarnowskich Górach 
 

Razem:

 

61 055 600,00 

 

Wniosek ko ńcowy  

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Knurów  

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Knurów, działając na podstawie art. 18 a ust. 3 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 

2013, poz. 594 z późniejszymi zmianami), art. 270 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r., poz. 885 z późniejszymi 

zmianami) oraz Statutu Miasta,  

po dokonaniu analizy przedłożonych przez Prezydenta Miasta Knurów dokumentów, 

jak niżej: 

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2013 r., 

2. informacji o stanie mienia gminy za 2013 rok, 

3. opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zawartej w Uchwale 

Nr 4100/V/73/2014 z dnia 25 kwietnia 2014 r. - V Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie: opinii o 

przedłożonym przez Prezydenta Miasta Knurów sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

4. sprawozdania finansowego za 2013 rok (bilans z wykonania budżetu Gminy 

Knurów, bilans jednostek i zakładu budżetowego, łączne sprawozdania: 

rachunek zysków i strat oraz zestawienie zmian w funduszu jednostki); 

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Knurów, wnioskuje o: 

1. zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Knurów za rok 2013 wraz ze 

sprawozdaniem w wykonania budżetu za ten rok, 
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2. udzielenie Prezydentowi Miasta Knurów absolutorium za 2013 rok. 

Knurów, dnia 14.05.2014r.  

Podpisy członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Knurów; 

1. Elżbieta Gumienny – Przewodnicząca Komisji .......................................... 

2. Henryk Kurowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji .......................................... 

3. Włodzimierz Gwiżdż – członek Komisji ........................................... 

4. Teresa Kocierz - członek Komisji ........................................... 

5. Joachim Machulik - członek Komisji .......................................... 

Wniosek  

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Knurów  

w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Mias ta Knurów  

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Knurów, działając na podstawie art. 18 a ust. 3 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 

2013 r., poz. 594 późniejszymi zmianami), art. 270 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r., poz. 885 z późniejszymi zmianami) 

oraz Statutu Miasta,  

Występuje o: 

Udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Knurów  

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1. Elżbieta Gumienny – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

2. Henryk Kurowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

3. Włodzimierz Gwiżdż – członek Komisji Rewizyjnej 

4. Teresa Kocierz - członek Komisji Rewizyjnej 

5. Joachim Machulik - członek Komisji Rewizyjnej 
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stwierdza, że wniosek o udzielenie absolutorium, skonstruowany został w oparciu o 

analizę przedstawionych przez Prezydenta Miasta niżej wymienionych dokumentów, 

to jest: 

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 

2. informacji o stanie mienia gminy za 2013 rok, 

3. opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zawartej w Uchwale Nr 

4100/V/73/2014 z dnia 25 kwietnia 2013 r. - V Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie: opinii o 

przedłożonym przez Prezydenta Miasta Knurów sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

4. sprawozdania finansowego za 2013 rok (bilans z wykonania budżetu Gminy 

Knurów, bilans jednostek i zakładu budżetowego, łączne sprawozdania: 

rachunek zysków i strat oraz zestawienie zmian w funduszu jednostki). 

Przedłożone dokumenty pozwalają stwierdzić, że konstrukcja budżetu, jak i jego 

wykonanie odzwierciedlały rzeczywiste potrzeby miasta. Wszystkie zmiany, 

dokonywane w trakcie jego realizacji, wprowadzane były zgodnie z podjętymi przez 

Radę Miasta uchwałami oraz wnioskami i decyzjami kierowników jednostek 

realizujących budżet. Przedstawione, wymienione wyżej sprawozdania za rok 2013 

nie budzą zastrzeżeń. 

W wyniku rozpatrzenia przedłożonych, wymienionych wyżej dokumentów Komisja 

Rewizyjna stwierdza zadowalający stan badanych zagadnień i na tej podstawie 

wnioskuje o: 

1. zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Knurów za rok 2013 wraz ze 

sprawozdaniem w wykonania budżetu za ten rok, 

2. udzielenie Prezydentowi Miasta Knurów absolutorium za 2013 rok. 

Knurów, dnia 14.05.2014r.  

 

Podpisy członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Knurów; 
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1. Elżbieta Gumienny – Przewodnicząca Komisji .......................................... 

2. Henryk Kurowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji .......................................... 

3. Włodzimierz Gwiżdż – członek Komisji ........................................... 

4. Teresa Kocierz - członek Komisji ........................................... 

5. Joachim Machulik - członek Komisji .......................................... 

 

4) Zapoznanie si ę z opini ą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia P rezydentowi Miasta 

absolutorium za 2013 rok. 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków T. Rzepa odczytał :  

Uchwała Nr 4100/V/91/2014  

z dnia 21 maja 2014 roku  

V Składu Orzekaj ącego Regionalnej Izby  

Obrachunkowej w Katowicach  

w sprawie: zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Knurów. 

Na podstawie art. 13 pkt 8 art. 19 ust. 2 i  art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 

7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2012 r. 

poz. 1113 z późn. zm.) V Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Katowicach uchwala co następuje: 

§1. 

Wydaje się pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Knurów w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Knurów absolutorium za 2013 

rok. 

§2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Uzasadnienie: 

V Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach po 

zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Knurów z dnia 14 maja 

2014 roku, który wpłynął do Izby  w dniu 16 maja 2014 roku, stwierdza co następuje: 

Jak wynika z nadesłanych materiałów, Komisja Rewizyjna przed wystąpieniem 

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta rozpatrzyła 

sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2013 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego a także zapoznała się z opinią  

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu. 

Komisja wypełniła tym samym obowiązek wynikający z art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013r., poz. 885 z późn. zm.).  

Komisja nie sformułowała zastrzeżeń do wykonania budżetu Miasta za 2013 rok.  

Biorąc pod uwagę powyższe – wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia Prezydentowi Miasta Knurów absolutorium z wykonania budżetu za 2013 

rok zaopiniowano jak w sentencji uchwały. 

    Przewodnicząca 

V Składu Orzekającego 

   mgr Anna Baran  

Od niniejszej uchwały Radzie Miasta Knurów przysługuje odwołanie do pełnego 

składu Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, w terminie 14 dni 

od daty jej doręczenia. 

 

5) Dyskusja. 

W pkt. 10 ppkt 5 – dyskusja, nikt z radnych nie zabrał głosu. 
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6) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

z wykonania bud żetu Gminy Knurów za 2013 rok oraz rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Knur ów za 2013 r. 

Uchwała Nr XLVI/684/2014 w sprawie rozpatrzenia i z atwierdzenia 

sprawozdania z wykonania bud żetu Gminy Knurów za 2013 rok oraz 

rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania finansow ego Gminy Knurów za 

2013 r. 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków T. Rzepa odczytał uchwałę w powyższej 

sprawie. 

Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska komisji do powyższego projektu  

uchwały: 

• Komisja Bezpieczeństwa – zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, wszyscy 

opowiedzieli się za, 

• Komisja Sportu – pozytywnie opiniuje projekt uchwały przy 6 głosach za i 2 

wstrzymujących się,  

• Komisja Oświaty –  pozytywnie jednogłośnie opiniuje projekt uchwały, 

• Komisja Gospodarki – opinia pozytywna, jednogłośnie.  

 

Za przyjęciem uchwały w powyższej sprawie głosowało 20 radnych, 0 radnych 

głosowało przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. (Obecnych na sali 

20 radnych). 

 

7) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta M iasta Knurów 

za rok 2013. 

 

Uchwała Nr XLVI/685/2014  w sprawie absolutorium dl a Prezydenta Miasta 

Knurów za 2013 rok. 

 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków T. Rzepa odczytał uchwałę w powyższej 

sprawie.  
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Przewodniczący Rady przedstawił stanowiska komisji do powyższego projektu  

uchwały: 

• Komisja Bezpieczeństwa – zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, wszyscy 

członkowie opowiedzieli się  za, 

• Komisja Sportu – pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 6 głosami za, 

• Komisja Oświaty –  opiniuje pozytywnie projekt uchwały 4 za, 1 wstrzymujący,  

• Komisja Gospodarki – opinia pozytywna jednogłośnie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 0 radnych głosowało przeciw, 

0 radnych wstrzymało się od głosu. Obecnych na sali 20 radnych.  

 

Przewodniczący Rady w imieniu Rady Miasta pogratulował Prezydentowi Miasta 

uzyskania absolutorium za 2013 rok. 

 

Prezydent Miasta  

Bardzo dziękuję za udzielenie mi absolutorium. W pracy samorządowca, w pracy 

Prezydenta Miasta są takie dwie najbardziej istotne sprawy, mianowicie przyjęcie 

projektu budżetu na dany rok a następnie zatwierdzenie sprawozdania z wykonania 

tegoż budżetu i udzielenie absolutorium. To przecież nic innego jak ocena pracy 

Prezydenta Miasta, Urzędu Miasta oraz jednostek organizacyjnych. Przyjęcie 

jednogłośnie uchwały o udzieleniu absolutorium stanowi wielką radość, satysfakcję, 

ale także motywację do dalszej pracy. Bardzo państwu dziękuję. Aby budżet został 

dobrze skonstruowany jego integralną częścią są wnioski, które państwo na 

przestrzeni roku kierujecie jako radni naszego miasta, by te wnioski przepracować 

rozpatrzyć i część ich wnieść do budżetu. Budżet to przecież dokument nie marzeń, 

ale realnych możliwości miasta. Aby budżet został dobrze zrealizowany, potrzebne 

jest zaangażowanie pracowników Urzędu Miasta, jednostek organizacyjnych a także 

naszej gminnej spółki PWiK. Bardzo dziękuję wszystkim pracownikom Urzędu 

Miasta, jednostek organizacyjnych, pracownikom PWiK, naczelnikom wydziałów, 

dyrektorom jednostek, Prezesowi PWiK, Sekretarzowi Miasta, Skarbnikowi Miasta, a 

także moim zastępcom. Wysoka Rado bardzo dziękuję.  
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Ad. 11 

Zapytania, wolne wnioski, informacje.  

 

W punkcie zapytania, wolne wnioski, informacje nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

 

Ad. 12 

Zakończenie sesji Rady Miasta. 

 

Przewodniczący Rady 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam sesję Rady Miasta. 

 

Sesja zakończyła się o godz. 1810. 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady 

Marta Mastalska                        Jan Trzęsiok   
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Z protokołem zapoznali się  


